

國立中山大學教研人員頂尖國際學術表現獎補助要點

Guidelines on Awarding Faculty and Researchers for Outstanding International Academic Performance

110年12月10日 110年度第3次校務基金管理委員會修正通過
Amended and approved at the 3rd University Endowment Fund Management Committee meeting on December 10, 2021

一、國立中山大學為肯定及鼓勵本校教師於國際上卓越之研究表現，並鼓勵系(所)、院提供更完善之教研環境支持教師研究，特訂定本要點。

I. These guidelines are formulated to acknowledge the outstanding research performance of both faculty and researchers, and encourage departments/institutes and colleges to provide them with thorough teaching and research environment to support their research.

二、獎補助發放對象

II. Awardees

以本校當年度專任教師、研究員、博士後研究及其所屬系(所)、院為對象。

Recipients of the award shall be full-time faculty, researchers, postdoctoral research fellows, and their affiliated units.

三、獎勵標的

III. Scope of Award

(一) 正式發表Nature或Science學術期刊論文(不含系列期刊)之教師及其所屬系(所)、院

(1) those publishing papers in the Nature or Science journal (note: excluding other journals published by Nature Portfolio and American Association for the Advancement of Science) and their affiliated units:

1. 論文類型為 original articles 及 review articles。

i. The published papers may be original articles or review articles.

2. 論文發表時，作者須以本校名稱(國立中山大學/National Sun Yat-sen University)為第一發表單位。

ii. The published papers shall have the National Sun Yat-sen University as the authors' first affiliated unit.

3. 每篇論文以獎勵一次為限。論文由本校2位以上教師共同著作時，以第一作者、通訊作者或排名最前之作者為主要獎勵對象，由其協調分配獎勵額度。

iii. When a paper is co-authored by two or more faculty members, the principal award recipient shall be the first author, the corresponding author, or the first listed, and coordinate for the distribution of the award

amount.

(二) 當年度Highly Cited Researcher及其所屬系(所)。

(2) those publishing papers that are highly cited in the current year and their affiliated units

四、獎補助額度

IV. Award Amount

(一) 發表Nature或Science學術期刊論文(不含系列期刊):

(1) those publishing papers in the Nature or Science journals:

1. 第一或通訊作者每篇獎勵金 50 萬元，所屬系(所)補助教學研究費 50 萬元，所屬學院補助教學研究費 10 萬元；

i. The first or corresponding author shall be awarded TWD 500,000 for each paper; their affiliated department/institute and college shall be awarded TWD 500,000 and TWD 100,000 respectively for teaching and research purposes.

2. 非第一或通訊作者每篇獎勵金 20 萬元，所屬系(所)補助教學研究費 20 萬元，所屬學院補助教學研究費 5 萬元。

ii. Those other than the first or corresponding author shall be awarded TWD 200,000 for each paper; their affiliated department/institute and college shall be awarded TWD 200,000 and TWD 50,000 respectively for teaching and research purposes.

3. 每篇論文限獎勵乙次，不得重複申請校內同性質獎勵。

iii. Each paper shall be awarded only once and shall not be used to apply for awards of similar nature within the University.

(二) Highly Cited Researcher

(2) those publishing highly cited papers

當年度得獎教師每位獎勵金20萬元，所屬系(所)補助教學研究費10萬元。

They shall be awarded TWD 200,000, and their affiliated department/institute TWD 100,000 for teaching and research purposes.

五、作業程序

V. Awarding procedures

由獲獎勵對象檢附相關網路版搜尋記錄、抽印本，送交研究發展處確認；或由研究發展處主動蒐集相關資訊後，陳請校長核定後發放。

Award recipients shall submit relevant information regarding their highly-cited

journal and copies of the papers to the Office of Research and Development (ORD) for verification; alternatively, the ORD shall actively collect the said information and submit to the President for approval.

六、本要點經費來源為本校校務基金項下相關經費支應。

VI. Funding stipulated herein shall be sourced from the University Endowment Fund.

七、本要點經行政會議及校務基金管理委員會通過，陳請校長核定後公布實施，修正時亦同。

VII. These guidelines are approved by the Executive Meeting, the University Endowment Fund Management Committee, and the President before implementation. Amendments to the guidelines shall follow the same procedure.